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hata varsa düzeltilmesi için çalışırız”
“Kasıt varsa tepesine çökeriz,
Emniyet Müdürü Ay BaşkanZeybek

çalışmalarıyerindetakipetti

Belediye Başkanı Mehmet
Zeybek şehrimize yeni yatırım-
lar kazandırmaya devam ediy-
or. Üst yapı seferberliği kap-
samında şehrin dört bir yanın-
da yapılan kaldırım ve kavşak
yenileme çalışmaları sürüyor.
Bedesten Kavşağı ve Kurtuluş
Caddesi kaldırım çalışmalarını
yerince inceleyen Başkan
Mehmet Zeybek ekiplerden
bilgi aldı.>>5’TE

“MilliSinemaGünleri”,AKÜ
evsahipliğinde başladı

Uluslararası Sinema Derneği tarafından, Kültür ve Turizm
Bakanlığı Sinema Genel Müdürlüğünün himayesinde,
Afyonkarahisar Valiliğinin desteğiyle 16-18 Kasım 2023 tarihlerinde
düzenlenen “Milli Sinema Günleri” etkinliği, Afyon Kocatepe
Üniversitesi (AKÜ) ev sahipliğinde başladı.>>8!DE

Afyonkarahisar İl Emniyet Müdürü Mahmut Ay, Afyonkarahisar
Gazeteciler Cemiyeti'ne iade-i ziyarette bulundu.

Afyon Gazeteciler Cemiyeti Yönetim Kurulu
Başkanı Sezer Küçükkurt ve Yönetim Kurulu
Üyeleri Mehmet Emin Güzbey, İsmail Akar,
Faruk Kılınç ve Ömer Elçi’nin hazır bulunduğu
ziyarette konuşan İl Emniyet Müdürü Mahmut
Ay, Afyonkarahisar’ın asayişi hakkında bilgiler
verdi. Afyonkarahisar’da kendisinin göreve
başlamasının üzerinden 100 gün geçtiğini ve
Afyonkarahisar’ın suç oranının benzeri illere
oranla yüzde 50 az olduğuna dikkat çeken Ay,

“Afyonkarahisar’da suç oranımız nüfus ve
büyüklük bakımından bize emsal olan illere
göre daha az. Diğer illerde olduğu gibi bizde de
kasten yaralama ortaya daha çok çıkıyor” dedi.
1700 personel ile Afyonkarahisar’ın huzuru,
asayişi ve trafiği için çalışmalara devam ettikleri-
ni ifade eden Ay, “Elbette ki bu kadar geniş bir
yapının işlemesinde hatalar olabilir. Önemli olan
kasıt olmamasıdır. Kasıtlı davrananın tepesine
bineriz. Hata varsa da düzeltilmesi için ne

gerekiyorsa yaparız" dedi. Afyonkarahisar’da
sıkıntı yaşanan konuların başında trafik konusu-
nun geldiğini belirten İl Emniyet Müdürü
Mahmut Ay, "Afyonkarahisar’da göreve
başladığım 100 gün içerisinde trafik konusunda
denetimlerimizi artırdık” diye konuştu. Emniyet
Müdürü Mahmut Ay, kamuoyu adına denetim
görevi üstlenen basın mensupları ile ilişkilere de
önem verdiklerini belirterek, “Kamuya açık
hizmetlerin denetimi olmalıdır” dedi.>>5’TE

2023yılınınşampiyonları
Afyonkarahisar’da belliolacak

Türkiye Motokros Şampiyonası’nın 2023 yılı final yarışları 25-26 Kasım tarihlerinde
Afyonkarahisar’da düzenlenecekTeknik, beceri, cesaret ve dengenin öne çık-
tığı Türkiye Motokros Şampiyonası, Afyonkarahisar Belediyesi’nin ev
sahipliğinde Afyon Motor Sporları Merkezi’nde organize edilecek.
Şampiyonada İstanbul, Bursa, Kocaeli, Antalya, Tekirdağ, Çanakkale,
Ankara, Afyonkarahisar, Eskişehir, Mersin, Adana, Muğla, Kütahya,
Balıkesir, Uşak ve Sakarya’dan başta olmak üzere 130 sporcu ödül
kürsüsüne çıkmak için mücadele edecek. >>7’DE

AFAD gönüllülerine eğitim verildi
Afyonkarahisar İl Afet ve Acil Durum Yönetimi (AFAD) gönüllüsü
olan ve online eğitimleri tamamlayan vatandaşlar ‘Hafif Arama
Kurtarma Eğitimlerini’ aldı.AFAD gönüllülük sisteminden uzak-
tan eğitimlerini tamamlayan 30 kişilik gönüllü 'hafif arama kurtar-
ma eğitimlerine' katılmaya hak kazandı. >>7’DE

Dolandırıcı kadını jandarma yakaladı33

Sürücülere yönelik
trafik denetimi

Afyonkarahisar'da güvenlik güç-
leri tarafından yapılan trafik dene-
timinde bin 277 sürücünün Genel
Bilgi Taraması (GBT) üzerinden
kimlik sorgulamaları yapıldı.Kent
genelindegüvenlikgüçleri tarafın-
dan araç sürücülerine yönelik
denetim yapıldı.>>7’DE

Edinilen bilgilere göre, İl Emniyet
Müdürlüğüne bağlı Narkotik
Suçlarla Mücadele Şube
Müdürlüğü ekipleri Hattat
Karahisar mahallesinde çarşı ve
mahalle bekçilerimizin şüphe
üzerine durdurduğu şahsın
üzerinde arama yaptı.>>3’TE

Uyuşturucu ile
yakalanan şahıs
tutuklandı

Türkiye’nin en mutlu
ikinci ili Afyonkarahisar

TÜİK tarafından açıklanan
'Yaşam Memnuniyet Araştırması'
sonucunda Türkiye'nin en mutlu
ikinci il Afyonkarahisar oldu.>>5’TE

Filmgösterimleribaşladı
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TürkDünyasıPaneli–IIgerçekleştirildi
Afyon Kocatepe Üniversitesi (AKÜ) Çağdaş Türk Lehçeleri ve Edebiyatları Bölümü, Afyon Kocatepe Üniversitesi

Edebiyat Topluluğu ve Afyonkarahisar Türk Ocakları Şubesi tarafından “Türk Dünyası Paneli II” düzenlendi.

Fen Edebiyat Fakültesi Erdal Akar konfer-
ans salonunda gerçekleştirilen ve Fen
Edebiyat Fakültesi Öğretim Üyesi Prof.

Dr. Cüneyt Akın’ın yönlendiriciliğini yaptığı pan-
elde; Türk Ocakları Afyonkarahisar Şube
Başkanı Prof. Dr. Yavuz Osman Birdane, bir
önceki dönem Türk Dil Kurumu Başkanı Prof.
Dr. Gürer Gülsevin, Fen-Edebiyat Fakültesi
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Hacı İbrahim Delice,
Eskişehir Osmangazi Üniversitesi Öğretim
Üyesi Prof. Dr. Erdoğan Boz, Ankara Hacı
Bayram Veli Üniversitesi Öğretim Üyeleri Prof. Dr.
Feyzi Ersoy ve Prof. Dr. Yavuz Kartallıoğlu konuş-
macı olarak yer aldı.

“TÜRK OCAKLARI SİYASET
ÜSTÜ BİR KURUMDUR”

Panelin açış konuşmasını yapan Prof. Dr. Yavuz
Osman Birdane Türk Ocaklarının kuruluşunu ve
kuruluş amacını anlattığı konuşmasında “Türk
ocakları yedi düvelin Osmanlı üzerine çöktüğü
yıkılma döneminde 25 Mart 1912’de kurulmuştur”
dedi. Türk Ocaklarının kuruluş felsefesinin günlük
siyasetten uzak, siyaset üstü bir kurum olmak
olduğunu kaydeden Birdane, “Türk Ocakları
toplumun gelişmesi için bir mektep gibi faaliyetler-
ine devam etmektedir. İlim alanında, sosyal alanda
ve ekonomi alanında vatanın, milletin birliği ve
toplumun sağlamlaştırılması için ne gerekiyorsa bu
vazifeyi yapmak amacıyla yolumuza devam ediy-
oruz” diye konuştu.

“TÜRK DEMEK MÜSLÜMAN DEMEKTİR”
Panel Başkanı Prof. Dr. Hacı İbrahim Delice, Türk
kavramının çeşitli anlamlarda kullanıldığını ve
genetik olarak Türk kavramının Çin’den başlayıp
Adriatik Okyanusu’na kadar alanda yaşayan 300
milyon kişiyi ifade ettiğini söyledi. Delice sözlerine
söyle devam etti: “Balkanlar ve Türkiye dışındaki
coğrafyada Türk demek Müslüman demektir.
İnanmış insan demektir. Türkler İslam’ın alemdar-
lığını yapmış bir millettir. Bu anlamda baktığımızda
coğrafya daha da genişler. Türk, edebiyatta da
güzel ve iyi insan anlamında kullanılıyor. Hangi
anlamda olursa olsun Türk’ün dünyadaki yeri çok
büyüktür. Gerek kültürel gerekse savaş anlamında
yenik düşmüş olabiliriz ama tarihi bilinçli bir şekilde
okuduğumuzda geleceğe daha özgüvenle bakabil-
iriz. Bu panel de o anlamda bir bilinçlendirme
çabasıdır.”

“GÖNLÜMÜZ BİR OLURSA
DİLİMİZ DE BİR OLABİLİR”

Önceki dönem Türk Dil Kurumu Başkanı Prof. Dr.
Gürer Gülsevin ise dilin lisan demek olduğunu
belirterek, “Farsçada ise dil gönül demektir. Dil bir-
liği diye bir hedefimiz varsa önce dil birliğimizi gönül
birliğiyle başlatmamız gerekir. Gönlümüz bir olursa
her şey bir olabilir ve elbette dilimiz bir olabilir” dedi.
Gülsevin “Genetik özelliklerimiz farklı olsa da bura-
da hepimiz Türk’üz. Bu nasıl oluyor? Biz bir milletiz.
Milletlerde görünüşe, genetik özelliklere bakılmaz.
Milletler, bir ırk değildir. Millet ırkın üstünde bir
kavramdır. Millet, çeşitli etnik gruplardan da oluşa-
bilen bir topluluktur. Türk dediğimiz milleti belli bir
coğrafyaya sıkıştıramayız. Türkler, her geçtiği
coğrafyadan beslenmiş ve beslemiş büyük bir mil-
lettir. Türk budur” diye konuştu. Gönüllerin birlik
olmasının yolunun dillerdeki birlikten geçtiğinin
altını çizen Gülsevin, “Gönüllerimiz birlik istiyorsa
dillerimizde de birlik olur. Dillerimizin birliği demek
zenginliklerimizin, farklılıklarımızın ortadan kaldırıl-
ması olmamalıdır” dedi. Gülsevin, sözlerini şöyle
sürdürdü: “Dilde ve gönülde birliğe ancak ve ancak

farklılıklarımızı koruyarak, ortaklıklarımızı ise hem
koruyarak hem de çoğaltarak ulaşabiliriz. Mevcut
farklılıklar zenginliğimizdir; korunmalıdır. Eski
Türkçeden beri gelen ortaklıklar korunmalıdır.
İslami medeniyet dairesinde 1000 yılda oluşan ve
milli kimliğimize damgasını vuran ortak Farsça,
Arapça kelimeler korunmalıdır. İngilizce, Rusça,
Çince vs. dillerden girecek kelimeleri
özendirmemeliyiz. İhtiyaç halinde bütün Türk halk-
larının dilinde kullanılabilecek ortak kelimeler
türetilmesi için ortak akademik komisyonlar kurula-
bilir.”

“TÜRK DİLİ VE EDEBİYATI BİLİM,
KÜLTÜR VE SANAT ALANIDIR”

Panelist Prof. Dr. Erdoğan Boz da Türk edebiyatın-
da uluslararasılaşma konusunda bilgiler verdi. Boz,
Türk Dili ve Edebiyatının (TDE) içine kapanıklığının
aşılması gereken bir konu olduğunu vurguladı. Boz
şöyle devam etti: “Türk Dili ve Edebiyatı alanı fakül-
telerde bir bilim alanıdır ama aynı zamanda da bir
sanat ve kültür alanıdır. Türk Dili ve Edebiyatı
sadece Türkiye sınırları içerisinde üretilmiyor.

Geçmişte bizim etki alanımızda olan yerlerde de
üretiliyor. Başta yakın coğrafya olmak üzere
Türklerin çeşitli nedenlerle göç ettikleri ve diaspora
oluşturdukları ülke ve kıtalarda Türk dili, edebiyatı,
kültürü, ve sanatı ile ilgili çalışmalar yapılmaktadır.
TDE alanında yapılan bu çalışmaların yalnızca
Türkler tarafından yapılmadığının da altını çizmek
gerekiyor. Dünyanın her yerine gidip Türkçeyi, Türk
kültürünü ve edebiyatını anlatma ve öğrenme
imkânı sunan kurumlarımız mevcuttur. Bunlar;
Ulusal Ajans (UA), Yunus Emre Enstitüsü (YEE),
Türk İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı Başkanlığı
(TİKA), Yurtdışı Türkler ve Akraba Topluluklar
Başkanlığı (YTB), Türkiye Maarif Vakfı (TMV), Milli
Eğitim Bakanlığı Yükseköğretim ve Yurtdışı Eğitim
Genel Müdürlüğü, TÜBİTAK ve Avrupa Birliği
Başkanlığı projeleridir. Bunların hepsinin farklı
imkânları bulunmaktadır. Özellikle öğrencilerimiz-
den bunlardan faydalanmalarını tavsiye ediyorum.”

“ÇUVAŞ TÜRKLERİNİN ATALARI,
ESKİ BULGAR TÜRKLERİDİR”

Prof. Dr. Feyzi Ersoy ise Çuvaşlar ve Çuvaş
Türkçesini anlattığı sunusunda, Türk dünyasının
çok geniş bir coğrafya olduğunu belirtti. Ersoy,
“Türkçenin konuşulduğu coğrafyaya baktığımızda
250 milyon insan tarafından konuşulduğunu
görürüz. Çuvaşçanın da bunlardan biriridir ki 1
milyon 300 bin konuşanı vardır” dedi. Ersoy, şöyle
konuştu: “Bilim adamları başlangıçta Çuvaşçanın
bir Türk dili olmadığını düşünmüşler fakat gelmek,
gitmek gibi temel kelimelere baktığımızda
Çuvaşçanın Türkçe olduğunu görebiliriz . Bunlara
Türkçedeki ekler ve belli bir harf ile biten kelimelerin
benzerlikleri örnek olarak gösterilebilir. Çuvaş
Türklerinin ataları, eski Bulgar Türkleri gösterilmek-
tedir. İtil Bulgarları, 920 yılında Şelkey oğlu Yıltavar
Almış Han zamanında resmi din olarak İslamiyet’i
seçmişlerdir. Sırasıyla Altın-Ordu ve Kazan Hanlığı
içinde yer alan Çuvaşistan 1552’de Kazan’ın işgali
sonrasında Rus egemenliğine geçmiştir. 1920’de
kurulan Çuvaş Muhtar Bölgesi, 1925 yılında Çuvaş
Muhtar Cumhuriyetine dönüştürülmüştür. Çuvaş
Türkleri, 24 Ekim 1990’da egemenliklerini ilan
etmelerine rağmen Rusya Federasyonuna bağlı
olmaktan kurtulamamışlardır. Çuvaşların
resmiyette Ortodoks Hristiyan olduğu bilinmektedir.
Ekonomileri daha çok tarım ve hayvancılığa
dayanmakta ve eğitimleri ise Rusça ve Çuvaşça
olarak yapılmaktadır.”

“TÜRKÇE ÖĞRETİMİ CUMHURİYET’İN 100.
YILINDA DÜNYA GENELİNE YAYILMIŞTIR”

Farklı coğrafyalarda Türkçe öğrenme isteğinin değişik
sebeplerle sürdüğünü ve uluslararası alanda Türkçe
öğretiminin Cumhuriyet’in 100. yılında dünya geneline
yayıldığını ifade eden Prof. Dr. Yavuz Kartallıoğlu ise
uluslararası alanda Türkçenin nasıl öğretilebileceğine
ilişkin bilgiler verdi. Kartallıoğlu, “Kıtalara veya dillere
özgü materyaller hazırlayarak öğretim stretileri belir-
lemeli, sayısal materyallerin sayısını arttırılmalı, ana
dili Türkçe olmayan uluslararası öğrencileri sertifika-
landırmalı, web tabanlı TYS hazırlayıp en çok talebin
olduğu Azerbaycan, Özbekistan ve Türkiye gibi ülkel-
erde e-sınav merkezleri kurmalı, karar alıcı
düzeylerde yabancı dil olarak Türkçe öğretimi
çalışmış kademisyenlerin sayısını arttırmalıyız” dedi.
Panel katılımcılara katılım belgesi verilmesi ile son
buldu. >>HÜDAYİ ACAR
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Bakan
Yerlikaya
duyurdu:

Operasyonlarda891ruhsatsızsilahele
geçirildi,bin127şüpheligözaltına alındı
İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, aralarında Afyonkarahisar’ında bulunduğu 73 ilde son 3 günde ruhsatsız
silah taşıyan şahıslara ve silah kaçakçılarına yönelik olarak düzenlenen Mercek-4 operasyonlarında;

697 ruhsatsız tabanca, 25 uzun namlulu tüfek, 54 kurusıkı tabanca, 115 ruhsatsız av tüfeği olmak üzere
toplam 891 silah ele geçirildiğini, bin 127 şüpheli şahsın gözaltına alındığını açıkladı.

İçişleri Bakanı Yerlikaya sosyal medya hesabın-
dan yaptığı açıklamada, 73 ilde son 3 günde ruh-
satsız silah taşıyan şahıslara ve silah kaçakçıları-

na yönelik olarak düzenlenen Mercek-4 operasyon-
larında; 697 ruhsatsız tabanca, 25 uzun namlulu
tüfek,54 kurusıkı tabanca, 115 ruhsatsız av tüfeği
olmak üzere toplam 891 silah ele geçirildiğini
belirterek bin 127 şüpheli şahsın gözaltına alındığını
kaydetti. Bakan Yerlikaya operasyonlarla ilgili şu bilgi-
leri verdi: "Halkımızın huzurunu kaçıran organize suç
örgütlerinin ve onlara silah temin edenlerin peşindey-
iz. Onları adalete teslim etmeye kararlıyız. İl Jandarma
Komutanlıklarımız ve İl Emniyet Müdürlüklerimiz
tarafından İstanbul, Adana, İzmir, Antalya, Ankara,

Samsun, Bursa, Mersin, Diyarbakır, Şanlıurfa,
Kocaeli, Gaziantep, Konya, Sakarya, Osmaniye,
Hatay, Manisa, Tokat, Balıkesir, Kayseri,
Kahramanmaraş, Trabzon, Aydın, Elazığ, Çorum, Şır-
nak, Batman, Bingöl, Malatya, Mardin, Ordu, Tekirdağ,
Uşak, Edirne, Muğla, Niğde, Adıyaman, Denizli,
Erzurum, Kastamonu, Kırıkkale, Muş, Rize, Ağrı,
Afyonkarahisar, Amasya, Çanakkale, Düzce,
Eskişehir, Giresun, Karabük, Nevşehir, Sivas, Bitlis,
Burdur, Kütahya, Aksaray, Ardahan, Bartın, Bayburt,
Bolu, Erzincan, Gümüşhane, Kars, Van, Yalova,
Yozgat, Bilecik, Çankırı, Hakkari, Isparta, Kilis ve
Siirt’te yapılan MERCEK-4 operasyonlarında 891 ruh-
satsız silah yakalandı. Bazı şehirlerimizde yakalanan

ruhsatsız silahlar ile gözaltına alınan şüpheliler ise
şöyle: İstanbul'da 136 tabanca, 5 uzun namlulu tüfek
ele geçirildi. 195 şüpheli şahıs gözaltına alındı.
Adana’da 58 tabanca ele geçirildi. 70 şüpheli şahıs
gözaltına alındı. İzmir’de 37 tabanca ele geçirildi. 45
şüpheli şahıs gözaltına alındı. Antalya’da 34 tabanca,
1 uzun namlulu tüfek ele geçirildi. 70 şüpheli şahıs
gözaltına alındı. Ankara’da 30 tabanca ele geçirildi. 51
şüpheli şahıs gözaltına alındı. Operasyonları gerçek-
leştiren Kahraman Jandarmamızı ve Kahraman
Emniyetimizi tebrik ediyorum. Aziz milletimiz müsterih
olsun, ruhsatsız silah temin edenlerle ve silah
kaçakçılarıyla da mücadelemiz kararlılıkla sürecek."
>>İHA

AFAD gönüllülerine eğitim verildi
Afyonkarahisar İl Afet ve Acil Durum Yönetimi (AFAD) gönüllüsü olan ve online

eğitimleri tamamlayan vatandaşlar ‘Hafif Arama Kurtarma Eğitimlerini’ aldı.

AFAD gönüllülük sisteminden uzaktan eğitimlerini tamamlayan 30 kişilik gönüllü 'hafif
arama kurtarma eğitimlerine' katılmaya hak kazandı. Bunun akabinde Afyonkarahisar
AFAD Müdürlüğü tarafından gönüllüleri “AFAD Gönüllülük" projesi çerçevesinde ‘Destek
AFAD Gönüllüsü Eğitimleri’ verildi. Eğitim AFAD Müdürü Mehmet Buldan'ın açılış konuş-
masıyla başlayıp hafif arama kurtarma eğitimi ile sona erdi. >>İHA

Isıl işlemfırınlarında denetimyapıldı
Afyonkarahisar’da
malzemelerin faz
sıcaklıklarına kadar
gaz ortamında ısıtıldığı
ısıl işlem fırınlarında
denetim yapıldı.

Afyonkarahisar İl Tarım ve
Orman Müdürlüğüne bağlı
Bitki Sağlığı Şube görevlileri
tarafından faaliyet gösteren
malzemelerin faz sıcaklıkları-
na kadar gaz ortamında
ısıtıldığı ısıl işlem fırınlarında
denetim gerçekleştirildi. ISPM-
15 standartları çerçevesinde
bitki sağlığı önlemleri için belir-
lenen, zararlı organizmaların
ihracatta kullanılan ahşap
ambalaj malzemeleri ile taşın-
ması ve yayılmasını önlemek
üzere gerekli denetimler
yapıldığı kaydedildi. >>İHA

71 dolandırıcılık olayına karışan kadını jandarma yakaladı
Afyonkarahisar’da bilişim sistemlerini kullanarak 71 adet dolandırıcılık olayına karıştığı
ve 15 yıl, 10 ay, 16 gün hapis cezası ile aranan şahıs jandarma tarafından yakalandı.

Olay, Sandıklı ilçesinde yaşandı. Edinilen bilgilere göre,
Afyonkarahisar İl Jandarma Komutanlığı İstihbarat Şube
Müdürlüğü ve Sandıklı İlçe Jandarma Komutanlığı ekipleri
tarafından aranan şahısların yakalanmasına yönelik çalış-
ma başlatıldı. Yapılan istihbarat çalışmaları sonrası
hakkında 71 adet bilişim sistemlerinin, banka veya kredi
kurumlarının araç olarak kullanılması suretiyle nitelikli
dolandırıcılık suçundan 15 yıl, 10 ay, 16 gün hapis cezası
hapis cezası bulunan M.T. (26) isimli kadın Sandıklı ilçe-
sine yakalandı. Şahıs işlemlerinin ardından adliyeye sevk
edildi. >>İHA

Uyuşturucu ile yakalanan şahıs tutuklandı
Afyonkarahisar’da uyuşturucu ile yakalanan bir şahıs çıkarıldığı mahkeme tarafından tutuklandı.
Edinilen bilgilere göre, İl Emniyet Müdürlüğüne bağlı
Narkotik Suçlarla Mücadele Şube Müdürlüğü ekipleri
Hattat Karahisar mahallesinde çarşı ve mahalle bekçi-
lerimizin şüphe üzerine durdurduğu şahsın üzerinde
arama yaptı. Aramada 21 adet peçeteye emdirilmiş
bonzai maddesi ve 0.33 gram metamfetamin maddesi
ele geçirdi. Olayın ardından gözaltına alınan ve adliy-
eye sevk edilen şahıs çıkarıldığı mahkeme tarafından
tutuklanarak cezaevine gönderildi. >>İHA

Emirdağ Belediyesi'nin aydınlatma
çalışmalarıyla Emirdağ ışık saçıyor
Emirdağ Belediye Başkanı Serkan Koyuncu ‘nun göreve gelmesinin ardından ilçedeki

birçok sokak ve caddede yenileme çalışmaları gerçekleştirilmeye devam ediliyor.

Emirdağ'ın birçok noktasında gerçekleştirilen ve vatandaşlar tarafından büyük
beğeni toplayan aydınlatma çalışmaları kapsamında kısa süre önce asfalt çalış-
maları tamamlanan Afyon Yolu Atatürk Caddesi'ne modern aydınlatma direk-
leri yerleştiriliyor. Hayata geçirdiği projelerle şehrin her noktasına ayrı değer
kattıklarını belirten Başkan Koyuncu " Emirdağ’ımız aydınlık, ışıl ışıl caddeler
ile bölgeye, ülkeye ışık saçmaya devam ediyor. Afyonkarahisar Caddesi
Aydınlatma işlemi de başladı. Hayırlı olsun Şehrimize.." ifadelerini kullandı.
Aydınlatma çalışmalarının caddelere farklı bir görünüm kazandırdığını
belirten vatandaşlar hem estetik açıdan hem de güvenlik açısından yapılan ışık-
landırma çalışmalarının önemli olduğunu aktararak Belediye Başkanı Serkan
Koyuncu'ya teşekkür ettiler. >>MEHMET KASAL
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Prematüre bebekler ne kadar erken doğarsa,
görülen sorunlar o kadar fazlalaşıyor Acıbadem Bursa

Hastanesi Çocuk
Sağlığı ve
Hastalıkları
Uzmanı Dr.
Mehmet Soner
Sarmaşık,
"Bebekler ne kadar
erken doğarsa,
ortaya çıkabilecek
tıbbi sorunlar
fazlalaşır. Ama bu
sorunlar bebekten
bebeğe de değişir"
diye konuştu.

Dünya Prematüre Günü hakkında bilgi veren Acıbadem
Bursa Hastanesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları
Uzmanı Dr. Mehmet Soner Sarmaşık, "Her yıl, mily-

onlarca bebek prematüre olarak dünyaya gözlerini açıyor.
Türkiye'de her yıl 1 milyonun üstünde bebek doğuyor. Bu
bebeklerin yüzde 12'sinin prematüre doğduğu biliniyor. Bu
da yaklaşık 120 binden fazla bebek anlamına geliyor.
Zamanından önce doğan bu bebekler, sağlıklı gelişim için
özel bir özen ve çaba istiyor. Prematüre bakımı hem has-
tanede hem de evde devam etmesi gerekiyor. Her yıl 17
Kasım Dünya Prematüre Günü'nde bilgilendirme ve etkinlik-
lerle kamuoyunun dikkati bu bebekler üzerine çekilmek
isteniyor" dedi.

"NE KADAR ERKEN DOĞARSA,
GÖRÜLEN SORUNLAR FAZLALAŞIR"

37 haftadan önce doğan bebeklere prematüre adını ver-
ildiğini belirten Dr. Sarmaşık sözlerine şöyle devam etti:
"Prematüre bebekler, normal olarak beklenenden 3 hafta
önce doğan bebeklerdir. 34-36 haftalar arasında doğan
bebeklere sınırda prematüre diyoruz. 32-36 hafta arasında
doğanlar, orta prematüre adını alıyor. Erken prematüreler ise

24 ile 31'inci hafta arasında doğanlardır. Prematüreler, anne
karnında gelişimlerini tamamladıkları için birçok tıbbi sorunla
doğabilirler. Solunum güçlüğünden emme yutma güçlüğüne,
dolaşım sorunlarından göz sorunlarına kadar farklı sorunlar
görülebilir. Bebekler ne kadar erken doğarsa, ortaya çıka-
bilecek tıbbi sorunlar fazlalaşır. Ama bu sorunlar bebekten
bebeğe de değişir." Prematüre doğanların doğumdan hemen

sonra çocuk yoğun bakım ünitesinde tedavilerinin yapılması
gerekebileceğine dikkat çeken Dr. Sarmaşık, bu ünitelerde
bebeğe gerekli tıbbi desteğin verildiğini ve evde bakım
yapılacak düzeyine geldiğinde taburcu edildiklerini belirtti.
Taburculuk sonrasında gerek aile gerekse hekimler tarafın-
dan düzenli takiplerinin yapılmasının çok önemli olduğunu
vurgulayan Dr. Sarmaşık, "Bu bebeklerin özellikle ilk yıllarda
gelişimleri diğer bebeklere göre daha geri olur. O yüzden
mutlaka izlenmeleri gerekir. 28 haftadan önce doğanlar, 3
yaşına kadar, 28 haftadan sonra doğanlar ise 2 yaşına kadar
izlenir. Büyüme ve gelişmeleri doğum haftaları göz önüne
alınarak izlenmektedir. Bu yaşlarda, yaşıtlarını yakalamış
olmalılar. Bu bebeklerde bakım, ilgi, özen ayrıca çok önem-
lidir. Uygun bir şekilde beslenmelerinin düzenlenmesi, ihtiya-
ca göre fizik tedavi, kardiyoloji ve nöroloji desteklerinin takip
edilmesi gerekir. Bundan dolayı herkesin bilinçli ve dikkatli
olması gerekli" diye konuştu. Anne babalarn bebek sağlığı
konusunda bilgilendirmenin de çok önemli olduğunu vurgu-
layan Dr. Sarmaşık, günümüzde gelişen tıp teknolojisiyle çok
düşük kiloda doğan prematüre bebeklerin bile hayata tutun-
ma şansının artırıldığını belirtti. >>İHA

Dünyanın yeni
pandemisi: 'diyabet'
Şeker hastalığı yeni bir pandemi olarak görüldüğünü ve tüm sağlığı

tehdit ettiğinin altını çizen Dahiliye Uzm. Dr. Muhittin Pekuz,
"Dünya Sağlık Örgütü diyabeti artık bir salgın yani pandemi olarak

değerlendiriyor çünkü tüm dünyada diyabetli bireylerin sayısı
giderek artmakta. Türkiye’de 2020’ye kadar 5 milyon denirken 2020

yılından sonra artık 7 milyondan fazla diyabet tanısı var" dedi.

Dünya Diyabet Günü etkinlikleri çerçevesinde
dikkat çekmek ve farkındalık oluşturmak için bir dizi
etkinliğe imza atan Hayat Hastanesi, düzenlediği
seminerle şeker hastalığının sağlığa olan etkinler-
ine vurgu yaptı. Hayat Hastanesi’nin toplantı salo-
nunda organize edilen seminere; Hayat Hastanesi
Başhekimi Dr. Fatih Özkul, Yönetim Kurulu Başkan
Yardımcısı Betül Kabalar, Yönetim Kurulu Üyesi
İbrahim Özkul, Dahiliye Uzmanları Dr. Ali
Nizamoğlu, Dr.Muhittin Pekuz, Dr. Mehmet
Erdoğmuş, Diyetisyen Fatma Hallaç Uslu ve çok
sayıda vatandaş katıldı. Diyabet konusunda insan-
ları bilinçlendirmek ve diyabete karşı verilen
mücadeleye destek olmak için çalıştıklarını ifade
eden Hayat Hastanesi Başhekimi Dr.Fatih Özkul,
“Hayat Hastanesi olarak ülkemizde gün geçtikçe
yaygınlaşan diyabete karşı insanlarımızı bil-
inçlendirmek için çalışıyoruz. Diyabette önlenebilir
komplikasyon dediğimiz sorunların engellenmesi
açısından insanları bilgilendirmek, takiplerin düzgün
ve doğru yapılmasını sağlamak hayati önem taşıy-
or. Sevdiklerimize sağlıklı bir yaşam inşa etmenin
de sorumluluğuyla bugün bu semineri düzenledik”
dedi.

“TÜM SAĞLIĞI TEHDİT EDİYOR”
Şeker hastalığı yeni bir pandemi olarak
görüldüğünü ve tüm sağlığı tehdit ettiğinin altını
çizen Dahiliye Uzm. Dr. Muhittin Pekuz, “Diyabet
bizim için niye önemli, diyabet dediğimiz yani şeker
hastalığı sadece tek başına bir laboratuvar tanısı
değil. Sadece tek başına şekerden ibaret değil.
Bütün organları ve sistemleri tutan karaciğeri,
böbrekleri, kalbi beyni ve sinir sisteminin merkezi
sinir sistemine ve de mide bağırsak sistemini etk-
ileyen bir kronik hastalıktır. Sistemik hastalıktır.
Ciddi bir hastalık gördüğümüz gibi tanısı kolay ama
tedavisi ve özellikle komplikasyon açıdan takibi
çokça önemli bir hastalık. Dünya Sağlık Örgütü
diyabeti artık bir salgın yani pandemi olarak değer-
lendiriyor çünkü tüm dünyada diyabetli bireylerin
sayısı giderek artmakta. Türkiye’de 2020’ye kadar 5

milyon denirken 2020 yılından sonra artık 7 milyon-
dan fazla diyabet tanısı var. Dünyada yine 2 binli yıl-
larda 171 milyon diyabetli varken 2025 yılında 380
milyonu geçiyor. Dünya Sağlık Örgütü dünya
nüfusunun Çin ve Hindistan'dan sonra en fazla en
kalabalık nüfusun diyabetik hasta nüfusu olacağı ve
dünyanın üçüncü en fazla kalabalık ülkesi olacağını
öngörüsünü paylaştı” dedi.

“DİYABET EĞİTİMİ TÜM HERKES ALMALI”
Diyabet eğitimi almış hastaların işlerini kolay-
laştırdığına işaret eden Dahiliye Uzmanı Dr.Ali
Nizamoğlu da, “Herkes bir imkasızı bekliyor herkes
bir şeyleri hemen değiştirmemizi istiyor ilaçları
azaltmamızı istiyor ve kısa bir sürede kontrol altına
almamızı istiyor. Hastalara hep sorduğum bir şey
var; diyabet hakkında eğitim aldınız mı? Diyabet
hastalığı, semptomları, tipi ve tedavisi hakkında
size bilgi verildi mi diye soruları yöneltiyorum yani
eğitim çok önemli. Tabi bu hastalara zaman ayırmak
gerekiyor o da bizim işimiz. Eğitim aldıktan sonra
ikinci en önemli aşama beslenme mutlaka bir
beslenme uzmanına gitmesi gerekir. Hastanın
hayat tarzı değişikliği dediğimiz en önemli basamak.
Beslenme eğitimi almalı karbonhidrat ve şeker tip-
leri hakkında bilgi sahibi olması lazım. Hasta o
kadar bilinçli bir hale geliyorsa zaten dikkat ediyor,
seçerek yemeye başlıyor. Kilo fazlalarını vermemiz
ve düzenli spor yapmamız gerekir. Bu da üçüncü en
önemli aşamadır. Sonra ilaç gerekliliği açısından biz
hekimler tekrar devreye giriyoruz" şeklinde konuştu.

“DİYABET HASTALARININ YÜZDE 70’İ
KALP HASTALIĞINDAN ÖLÜYOR”

“Diyabet hastasını kalp hastalığı olarak kabul ediy-
oruz diyabet hastası bizim için kalp damar has-
tasıdır” diyen Dr.Mehmet Erdoğmuş ise “Diyabet
hastalarının yüzde 70’i kalp hastalığından ölüyor bu
da çok önemli. Diyabetik retinopati dediğimiz kör-
lükle sonuçlanan bir gözün şeker tarafından hasar-
lanmış hali, kanama yani dünyada birinci sırada
sebebi şeker hastalığı. Böbrek yetmezliği birinci
sırada sebebi şeker hastalığıdır.” >>İHA

Göğüs Hastalıkları Uzmanı Olcay: "KOAH dünya
çapında en yaygın üç ölüm nedeninden biridir"

Muğla Eğitim ve Araştırma Hastanesi Göğüs Hastalıkları Uzmanı Dr.
Öğretim Üyesi Sabri Serhan Olcay, "Hastalık, dünyada yetişkin nüfusun onda
birini etkiler ve dünya çapında en yaygın üç ölüm nedeninden biridir" dedi.

Muğla Eğitim ve Araştırma Hastanesi (MEAH)
Göğüs Hastalıkları klinik hekimleri tarafından polik-
liniklere başvuran kişilere 'Dünya KOAH Günü'
çerçevesinde bilgilendirme broşürleri dağıtıldı.
Göğüs Hastalıkları Uzmanı Dr. Öğretim Üyesi Sabri
Serhan Olcay, Dünya KOAH Günü nedeniyle 'kronik
obstrüktif akciğer hastalığı, hastalığın tedavisi ve
sağlıklı yaşam hakkında açıklamada bulundu.
MEAH Göğüs Hastalıkları Uzmanı Dr. Öğretim
Üyesi Sabri Serhan Olcay, "Hastalık, dünyada
yetişkin nüfusun onda birini etkiler ve dünya çapın-
da en yaygın üç ölüm nedeninden biridir. Tüm
dünyada KOAH nedenli ölüm sayısı 2019'da 3,22
milyonu bulmuş ve ölüm sayısı 2007 ile 2017
arasında yüzde 17,5 artmıştır. Türkiye’de 2019 yılın-
da 100 bin kişi başına düşen KOAH ölüm sayısı
32,8 olarak kaydedilmiştir. Bu oran, Avrupa Birliği
ülkelerinin ortalamasından yüzde 23,7 daha yüksek-
tir. Tütün dumanı KOAH’ın en yaygın nedeni olmak-
la birlikte KOAH tanılı kişilerin yüzde 20’sinin sigara
içmediği tahmin edilmektedir. Günümüzde tütün kul-
lanımı yanı sıra iç ve dış ortamda fosil yakıtları odun,
kömür, petrol, gaz, biyokütle bitki sapları, tezek ve
orman yangınlarının dumanına maruz kalma ve
hava kirliliği de önemli risk faktörleri arasındadır.
Yetersiz beslenme, enfeksiyonlar veya iç ve dış
ortam kirleticilerine pasif maruz kalmaya bağlı olarak
doğumdan önce ve sonra akciğer gelişiminin geri
kalması da KOAH'a yol açabilir" dedi.

“KOAH ERKEN YAŞTA BAŞLAYABİLİR VE
GENÇ BİREYLERİ DE ETKİLEYEBİLİR”

"Artan tütün kullanımı, yoğun şehirleşme ve

kötüleşen hava kalitesi de çoğu düşük ve orta gelirli
ülkelerde bu faktörlere maruz kalma riskini artırmak-
tadır" diyen Olcay, "Risk faktörlerine maruziyetin
azaltılması, KOAH'ın gelecekteki yükünü azaltmak
için esastır. KOAH erken yaşta başlayabilir ve genç
bireyleri de etkileyebilir. KOAH öncesi şartların farkı-
na varılması, önlenmesi, hasta olanların erken
teşhisi ve uygun tedavi yaklaşımları önemlidir.
KOAH’da en sık görülen yakınmalar; öksürük, bal-
gam, nefes darlığı ve bazı olgularda yorgunluk his-
sidir. Hastanın yakınmaları hastalığın ilerlemesi ile
daha da artarak kişinin yaşam kalitesini olumsuz
etkiler. KOAH'ın tanısı, sağlık kurumlarında basit bir
test olan solunum fonksiyon testi ile kolayca konula-
bilir. Tanının doğrulanması için solunum fonksiyon
testi kullanılarak hava akımında azalmaya yol açan
tıkanıklığın belirlenmesi esastır" ifadelerini kullandı.
KOAH tanısı konulan kişilerin tütün ve tütün ürün-
lerinin kullanımını bırakmaları, zararlı toz ve gaz
içeren ortamlardan, hava kirliliğinden uzak dur-
maları, sağlıklı beslenmeleri ve günlük egzersiz yap-
maları gerektiğini kaydeden Olcay, "Yoksulluk, kırıl-
gan gruplara özel bir yaklaşım ve sağlıkta eşitsizlik-
lerle ile mücadele kitlesel önlemler için önemlidir. İç
ve dış ortam hava kirliliğinin azaltılması KOAH’ın
gelişimi ve alevlenmesini önleyen koruyucu bir
müdahaledir. KOAH hastaları dış ortam aktivitelerini
yerel hava kalitesi indeksini takip ederek ona göre
düzenlemelidir. Toplumsal müdahale önlemlerinin
dışında KOAH tanılı hastaların hava kirliliği bulunan
yerlerde maske kullanması yararlı olabilir" diye
konuştu. >>İHA
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BaşkanZeybekçalışmalarıyerindetakipetti
Belediye Başkanı Mehmet Zeybek şehrimize yeni yatırımlar kazandırmaya devam ediyor. Üst yapı seferberliği

kapsamında şehrin dört bir yanında yapılan kaldırım ve kavşak yenileme çalışmaları sürüyor. Bedesten Kavşağı
ve Kurtuluş Caddesi kaldırım çalışmalarını yerince inceleyen Başkan Mehmet Zeybek ekiplerden bilgi aldı.

Afyonkarahisar Belediyesi şehir genelinde
çalışmalarına devam ediyor. Başkan
Mehmet Zeybek’te sürdürülen çalış-

maları yerinde inceleyerek ekiplerden bilgi aldı.
İlk ziyaret noktası Bedesten Kavşağı oldu. Halk
arasında Havuzlu Çarşı olarak bilinen güzergâh-
ta yapılan yenileme çalışmalarını yerinde incele-
di. Park ve Bahçeler Müdürlüğü ekiplerince
yapılan çalışmalar ile Bedesten Kavşağı tamamen
yenileniyor. Peyzaj alanları, oturma bankları,
havuz düzenlemeleri, fotoğraf çekinme alanları
ile adeta bir cazibe merkezi haline gelecek. Çalış-
maların kısa sürede bitirileceği belirtildi. İkinci
ziyaret noktası ise Kurtuluş Caddesi oldu.
Kurtuluş Caddesi’nde kaldırımlar baştan aşağı
yenileniyor. Deforme olmuş kaldırımlar kendi
tesisimizde ürettiğimiz parke taşlar ile yeniden
düzenleniyor. Başkan Mehmet Zeybek’te çalış-
maları yerinde takip etti, ekiplere kolaylıklar diledi.
Canla başla çalıştıklarını belirten Belediye Başkanı
Mehmet Zeybek, Kurutuluş Caddesi’nde de çalış-
maların kısa süre içinde tamamlanacağını söyledi.

Afyonkarahisar’ın her geçen gün gelişip güzelleştiğine
dikkat çeken Belediye Başkanı Mehmet Zeybek, “Bedesten
Meydanı, şehrimizin tarihi dokusunu yansıtan, aynı zaman-
da birçok hatırayı da içinde barındıran, toplumsal buluşma
noktası olarak şehrimizin simgesi haline gelmiştir.
Düzenleme projesiyle meydanın daha işlevsel, estetik ve
çevre dostu bir şekilde geliştirilmesini amaçlıyoruz. Şehrim-
izin kültürel mirasına saygı göstererek, modern ihtiyaçları
da göz önünde bulundurarak bir denge oluşturmayı hede-
fliyoruz. Çalışmalarımız kapsamında Ambaryolu kavşağın-
da bulunan “Kadınanalar’ simgelerini buraya taşıyacağız.
Kavşak düzenlememizde peyzaj alanları, oturma bankları,
havuz düzenlemeleri, fotoğraf çekinme alanları bulunacak.
Bu projemizi bölge esnafımızla da paylaştık. Esnafımız yeni
yapılacak düzenlemeyi çok beğendi. Kurtuluş Caddesi’nde
kaldırımlarımızı yeniliyoruz. Yaya güvenliği ve konforunu
sağlamak adına başlattığımız üst yapı atağı kapsamında
pek çok noktada kaldırımlar yenilendi. Ekiplerimiz var
gücü ile çalışıyor. Gayemiz şehrimizi daha güzel bir şehir
yapmak. Yatırımlarımız Afyonkarahisar’ımıza hayırlı
olsun” dedi. >>İBRAHİM ARTIÇ

BEDESTEN KAVŞAĞI VE KURTULUŞ
CADDESİNDE ÇALIŞMALAR SÜRÜYOR

Emniyet Müdürü Ay “Kasıt varsa tepesine
çökeriz, hata varsa düzeltilmesi için çalışırız”
Afyonkarahisar İl Emniyet
Müdürü Mahmut Ay,
Afyonkarahisar Gazeteciler
Cemiyeti'ne iade-i ziyarette
bulundu.

Afyon Gazeteciler Cemiyeti Yönetim Kurulu
Başkanı Sezer Küçükkurt ve Yönetim Kurulu
Üyeleri Mehmet Emin Güzbey, İsmail Akar,
Faruk Kılınç ve Ömer Elçi’nin hazır bulunduğu
ziyarette konuşan İl Emniyet Müdürü Mahmut
Ay, Afyonkarahisar’ın asayişi hakkında bilgiler
verdi. Afyonkarahisar’da kendisinin göreve
başlamasının üzerinden 100 gün geçtiğini ve
Afyonkarahisar’ın suç oranının benzeri illere
oranla yüzde 50 az olduğuna dikkat çeken Ay,
“Afyonkarahisar’da suç oranımız nüfus ve
büyüklük bakımından bize emsal olan illere göre
daha az. Diğer illerde olduğu gibi bizde de kas-
ten yaralama ortaya daha çok çıkıyor” dedi. 1700
personel ile Afyonkarahisar’ın huzuru, asayişi ve
trafiği için çalışmalara devam ettiklerini ifade
eden Ay, “Elbette ki bu kadar geniş bir yapının
işlemesinde hatalar olabilir. Önemli olan kasıt
olmamasıdır. Kasıtlı davrananın tepesine bineriz.
Hata varsa da düzeltilmesi için ne gerekiyorsa
yaparız" dedi. Afyonkarahisar’da sıkıntı yaşanan
konuların başında trafik konusunun geldiğini
belirten İl Emniyet Müdürü Mahmut Ay,
"Afyonkarahisar’da göreve başladığım 100 gün
içerisinde trafik konusunda denetimlerimizi
artırdık” diye konuştu. Emniyet Müdürü Mahmut
Ay, kamuoyu adına denetim görevi üstlenen
basın mensupları ile ilişkilere de önem verdikleri-
ni belirterek, “Kamuya açık hizmetlerin denetimi
olmalıdır. Bu denetimi de basın kamu adına yer-
ine getirir. Biz kanunlara uygun bir şekilde huzur
ve asayişin sağlanması için çaba gösteriyoruz.
Çalışmalarımızın hukuka uygun sürdürülmesi
önceliğimizdir” dedi.

İLETİŞİM BAŞKANLIĞI BASIN CAMİASINA KATKI SUNACAK
Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanlığı Afyonkarahisar Bölge
Müdürü Uğur Ülgen, Afyon Gazeteciler Cemiyeti’ne iade-i
ziyarette bulundu. Afyon Gazeteciler Cemiyeti yöneticileri tarafın-
dan ağırlanan CİB Afyonkarahisar Bölge Müdürü Uğur Ülgen ken-
disinin de basın camiasının içerisinden gelen birisi olarak
Afyonkarahisar basın camiasına katkı sunmaktan büyük mutluluk
duyacağını söyledi. Afyonkarahisar Valisi Doç. Dr. Kübra Güran
Yiğitbaşı başta olmak üzere ilimizdeki kamu yöneticilerinin basın
camiası için gereken her türlü katkıyı sağlamaya çalıştığını
belirten CİB Bölge Müdürü Uğur Ülgen, “Biz de kurum olarak
Afyonkarahisar ve bölgemizdeki basın mensuplarına mesleki
anlamda katkı sunmaya çalışacağız. Bu amaçla Afyon
Gazeteciler Cemiyetimiz ile neler yapabileceğimizi değerlendire-
ceğiz” dedi. AGC Başkanı Sezer Küçükkurt, İletişim
Başkanlığı’nın basın camiası açısından ayrı bir önemi olduğunu
belirterek, “Önümüzdeki günlerde Cumhurbaşkanlığı İletişim
Başkanlığımız ile iş birliği içerisinde mesleki çalışmalar yapabile-
ceğimizden eminiz” dedi. Ziyarette CİB Bölge Müdürlüğü çalışan-
ları da hazır bulundu. CİB Bölge Müdürü Uğur Ülgen, CİB yayın-
larından oluşan bir kitap setini AGC’ye hediye etti. >>İZZET IŞIK

Türkiye’nin en mutlu
ikinci ili Afyonkarahisar
TÜİK tarafından açıklanan 'Yaşam Memnuniyet

Araştırması' sonucunda Türkiye'nin en mutlu
ikinci il Afyonkarahisar oldu.

'Yaşam Memnuniyet Araştırması', her yıl olduğu gibi bu sene de TÜİK
tarafından araştırıldı. TÜİK tarafından açıklanan 'Yaşam Memnuniyet
Araştırması' sonucunda Türkiye'nin en mutlu şehirleri belli oldu. Buna
göre en mutlu şehir Sinop olurken ikinci il ise Afyonkarahisar seçildi.
Mutluluk oranı istatistiklerine göre Türkiye'nin en mutlu şehirleri şu şek-
ilde: Sinop, Afyonkarahisar, Bayburt, Kırıkkale, Kütahya, Çankırı,
Düzce, Uşak, Siirt, Şırnak. >>İHA
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BakanYardımcısıCoştu:“Teknolojialanındayaşanan
dönüşümleaskeriİHAüretimindedünyadabirnumaraolduk”
Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardımcısı Zekeriya Coştu, Türkiye’nin askeri insansız hava aracı üretiminde dünyada bir numara haline geldiğini
belirterek, dijital teknolojilerde performansı daha ilerilere taşımayı hedeflediklerini ve yapay zeka yarışında Türkiye'nin de olduğunu söyledi.

"Anadolu Bilişim Buluşmaları"nın 6’ncısına
Çorum ev sahipliği yaptı. “Dijital Dünyaya
Çorum’dan Bakış” ana teması ile Hitit Üniver-
sitesi Meslek Yüksekokulu yerleşkesinde düzen-
lenen programda “Sanayi ve İş Dünyasında
Dijital Dönüşüm”, “Kamuda Dijital Dönüşüm:
Akıllı Devlet Teknolojileri”, “Şehirleri Bekleyen
Yenilikler”, “Akıllı Şehircilik ve Akıllı Şehir
Uygulamaları” ile Çorum’un öne çıkan lokomotif
sektörlerinin durumu ve gelecek projeksiyonları
ele alındı. Programda konuşan Sanayi ve
Teknoloji Bakan Yardımcısı Zekeriya Coştu,
dünyanın köklü bir değişim içerisinde olduğunu,
küresel pandemi gibi vakaların ülkelerin rekabet
ortamında kendi etkinliklerini ve çıkarlarını ön
plana çıkaran korumacı yaklaşımlarının küresel
tedarik zincirleri üzerinde önemli kırılma ve kay-
malara neden olduğuna dikkat çekti. Coştu,
“İklim değişikliği hepimiz için önemli bir sorun
alanı. İklim değişikliği ile mücadele tüm dünyayı
yeni çözümler, yatırımlar ve yaklaşımlar
geliştirmek zorunda bırakıyor. Bunun karşısında
teknolojideki gelişmeler bizlere sayısız çözüm fır-
satları da sunuyor. Aslında elimizi güçlendiriyor.
Teknoloji artık ekonomik ve sosyal fayda üret-
menin de en temel unsuru haline gelmiş durum-
da” diye konuştu.

"TEKNOLOJİK GELİŞMELERDEN
ETKİLENEN SEKTÖRLERİN BAŞINDA

OTOMOTİV GELİYOR"
Bugün dünyanın en büyük 8 şirketinin 7’sinin
teknoloji şirketi olduğunu ifade eden Bakan
Yardımcısı Zekeriya Coştu, “Bundan 10-15 yıl
öncesine baktığımızda bu jenerik bir karşılaştır-
madır. Geleneksel sektörlerde faaliyet gösteren
şirketler bu listelerin ön sırasındaydı. Teknolojik
gelişmelerden derinden etkilenen sektörlerin
başında gelen otomotiv sektöründe ise durum
biraz daha çarpıcı noktada. Bugün teknolojiye
yatırım yapan Tesla, otomotiv sektöründe 100
yıldan beri faaliyet gösteren otomotiv devlerinin
toplam piyasa değerinden daha fazla değere
sahip. Bu teknolojiye yatırımın, teknoloji faaliyet-
lerinin ürettiği katma değerin bir göstergesi.
Bugün 1 milyar dolar değerlemeye ulaşan
teknoloji şirketlerinin sayısı 10 yıl önce 100-150
bandında iken, bugün 2 bin 700’lere ulaşmış
durumda. Bunların ulaştığı değer tam 5 trilyon
dolara ulaşmış durumda. Teknolojiye yatırım
yapan, faaliyeti yürüten firmalar artık ekonomik
değer üretmenin merkezinde yer alıyorlar.
Bugün en ön planda olan teknolojilerden biri
yapay zeka. Yapay zeka alanında yapılan
yatırımlar son 10 yılda hızlı bir artış gösterdi.
Özellikle son 5 yılda 6 kat oranında artan bir per-
formansla bugün yılda 200 milyar dolarlık bir
yatırımdan bahseder durumdayız” ifadelerini
kullandı.

“100 YILDIR FAALİYET GÖSTEREN
OTOMOTİV DEVLERİNİN ÖNÜMÜZDEKİ

DÖNEMLERDE ORTADAN KALKMASI
GİBİ BİR RİSK ORTAYA ÇIKTI”

Teknolojinin hemen hemen bütün faaliyet alan-
larında paradigma dönüşümlerine de neden
olduğunu vurgulayan Coştu, “Sektörlerde,
faaliyet alanlarında köklü değişikliklere neden
oluyor. Oyunun kurallarını yeniden belirliyor.
Otomotiv sektörü bu paradigma dönüşümünün
en bariz yaşandığı alanlardan birisi. Elektrikli
araç, batarya ve bağlantı teknolojileriyle beraber
sektör köklü bir değişime maruz kaldı. 100 yıldır
faaliyet gösteren otomotiv devlerinin önümüzde-
ki dönemlerde ortadan kalkması gibi bir risk
ortaya çıktı ve elektrikli araç devrimi piyasayı
altüst etti. Benzer bir dönüşüm uzay alanında da
geliyor. Ülke olarak uzay alanını önemli bir
faaliyet alanı, gelişim alanı olarak kendimize
belirlemiş durumdayız. 10 yıl önce uzaya gön-
derilen uydu sayısı 100-150 bandında iken,
bugün yılda uzaya gönderilen uydu sayısı 3 bine
yaklaşmış durumda. Burada muazzam bir artış
ve gelişim söz konusu. Tamamen mevcut oyun
düzeninin yıkıldığı bir dünyadan bahsediyoruz.
Bu değişimler göz korkutucu, tehdit unsuru
olarak algılanabilir ama Türkiye gibi teknolojik
gelişime geç başlayan ülkeler için fırsat alanları
barındırıyor. Yaşanan bu paradigma dönüşüm-
leri teknoloji yarışına dahil olma, ön plana çıkma,
ön sıralara yerleşme imkanı sunuyor bizler için.
İnsansız hava araçlarında gerçekleştirdiğimiz
başarı aslında bu paradigma dönüşümlerinin
sunduğu fırsatları en iyi şekilde değer-

lendirmemizin bir neticesi. Bugün askeri insansız
hava aracı üretiminde dünyada bir numara
haline geldik. Baykar, TUSAŞ, diğer savunma
sanayii şirketlerimiz bu alanda dünyanın bir
numarası haline geldi. İçten yanmalı araçlarda
belki 60 yıldır gerçekleştiremediğimiz yerli milli
otomobil markası sevdamız, yine bu paradigma
dönüşümlerinin oluşturduğu fırsat çerçevesinde
bizlere Togg gibi bir projeyi hayata geçirme
imkanı verdi. Önümüzdeki dönemde bu say-
dığımız fırsat alanlarını sağlıktan eğitime,
finanstan uzaya birçok alanda görüyor, yakalıyor
ve değerlendiriyor olacağız. Bunları değer-
lendirmek bir temenniden ibaret değil. Bunları
değerlendirebileceğimiz potansiyelimiz var.
Türkiye özellikle son 20 yılda
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan’ın
liderliğinde atılan kararlı, istikrarlı adımlar,
sürdürülen teşvik sistemleri ile önemli AR-GE
ekosistemine ulaşmış durumda. Ülke olarak AR-
GE ile tasarım yetkinliğini ve kültürünü önemli
bir seviyeye ulaştırdık. Ülke olarak AR-GE çalış-
malarına yapılan harcamaları son 20 yılda 10 kat

artırdık. AR-GE harcamalarına 2002 yılında 1
milyar dolar kaynak ayırırken, bugün 11 milyar
dolar seviyelerinde kaynak ayırıyoruz. Milli
gelirimiz içerisindeki oran geçmişte binde 4’ler
seviyesinde iken, bugün yüzde 1.4 seviyesine
geldi” diye konuştu.

“DİJİTAL TEKNOLOJİLERDE
PERFORMANSIMIZI DAHA İLERİLERE

TAŞIMAYI HEDEFLİYORUZ
“Dijital teknolojilerde performansımızı daha iler-
ilere taşımayı hedefliyoruz” diyen Bakan
Yardımcısı Zekeriya Coştu, şunları kaydetti:
“Türkiye’de 101 Teknoparkımız var. Bir tanede
Çorum’da var. Teknoparklarımızda 10 bine
yakın teknoloji firması Türkiye’nin AR-GE eko
sistemine yön veriyor. Bu firmalar bugüne kadar
70 bin AR-GE projesini gerçekleştirdi. Ciddi bir
kapasiteden bahsediyoruz. Bugün Türkiye’de
büyük kurumsal firmaların, özel sektörün işlet-
tiği bin 600’den fazla AR-GE ve tasarım merkezi
var. Bu saydığımız yerlerde bundan 20 yıl önce
30 binin altındaki araştırmacı insan kaynağımız
bugün 8-9 kat artarak 200 bin seviyesine ulaşşmış

durumda. Bunlar Türkiye’nin AR-GE ve teknolo-
ji ekosisteminin gelmiş olduğu noktanın göster-
gesi. 20 yıl önce günde bir patent başvurusu,
yılda yaklaşık 400 patent başvurusunun yapıldığı
ülkemizde bugün bu başvurular 10 binin üzerine
çıktı. Türkiye’de değeri 1 milyar dolar üzerine
çıkan 7 teknoloji firmamız var. Hep birlikte ülke
olarak başta kamunun destekleri ve yön-
lendirmeleri ile dijital teknolojilerde performan-
sımızı daha ilerilere taşımayı hedefliyoruz.
Yapay zeka yarışında bizde varız. Bunun için
geçtiğimiz dönemde ulusal yapay zeka strate-
jimizi hayata geçirdik. Savunma sanayisinde elde
ettiğimiz başarıyı diğer alanlarda da gerçek-
leştirmeyi hedefliyoruz. Sağlık teknolojileri nok-
tasında önümüzdeki 5 yılık süreç savunma
sanayinde elde ettiğimiz başarıların örneklerini
göreceğimiz bir süreç olacak. Bu anlamda biz
bakanlık olarak Sağlık Bakanlığımızla önemli
projeler için kolları sıvadık. İlk adım olarak
Ankara’da bir Sağlık Vadisi kurulması yönünde
adımlar olacak. Hastanelerimiz bünyesinde
Teknoparklar ve hızlandırma mekanizmalarını
hayata geçireceğiz. Sanayinin dijital dönüşümü
önemli bir gelişim alanımız. Adım atmamız
gereken önemli başlıklardan birisi. Sanayide diji-
tal dönüşümü hızlandırmak için bakanlık olarak
yeni ve çok etkin bir teşvik modelini hocamla
tasarladık. 5. Bölge teşvikleri sanayide
sunacağımız bir alan olacak.”

81 İLE TEKNOFEST ATÖLYESİ
KURULACAK

81 ile Teknofest atölyesi kurulacağını açıklayan
Coştu, “İnsan kaynağı yetiştirilmesi noktasında
önemli adımlar atıyoruz. Dijital dönüşüm
teknoloji geliştirme kaynağı noktasında da insan
kaynağı yetiştirme öncelikli hedeflerimiz arasın-
da. Teknofestler, Dene Yap Atölyeleri bu ülkenin
teknoloji kapasitesini ve potansiyelini ortaya
koyan önemli çalışmalar. Türkiye genelinde tüm
illerimizde Dene Yap Atölyeleri projesini hayata
geçirdik. Benzer şekilde yeni bir proje için kolları
sıvadık. 81 ilde 100 Teknofest atölyesini Çorum’-
da hayata geçireceğiz. Çorum’a bir Bilim Parkı ya
da Bilim Çorum isminde bir bilim merkezini
kazandıracağız” dedi. Programa Vali Doç. Dr.
Zülkif Dağlı, Belediye Başkanı Halil İbrahim
Aşgın, Hitit Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ali
Osman Öztürk, sektörde faaliyet gösteren fir-
maların temsilcileri katıldı. >>İHA

BolvadinKırkgözkampüsünde filmgösterimleribaşladı
Millî Sinema Günleri çerçevesinde, Afyon Kocatepe Üniversitesi
(AKÜ) Bolvadin Kırkgöz Kampüsü Naime- Abdullah Göker
Salonunda ücretsiz film gösterimlerine başlandı. 16–18 Kasım
2023 tarihlerinde 3 gün sürecek Milli Sinema Günleri kapsamında
düzenlenen film gösterimine Bolvadin Uygulamalı Bilimler
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Mustafa Fişne ve Bolvadin Meslek
Yüksekokulu Müdürü Prof. Dr. İbrahim Hakkı Ciğerci’nin yanı
sıra, İlçe Milli Eğitim Müdürü Derviş Özçal ve ilçe birim amirleri,
akademik ve idari personel, öğrenciler ve yerel halk
katıldı.Programın açış konuşma yapan Prof. Dr. Mustafa Fişne,
konuşmasına Necip Fazıl Kısakürek’ten “Her şey akar, su, tarih,
yıldız, insan ve fikir; oluklar çift; birinden nur akar; birinden kir”
alıntısını yaparak başladı. Prof. Dr. Fişne sinema alanında da bu
şekilde ikili bir yapılanma olduğunu, bir yanda kültür emperyal-
izminin maşası olan sanatçılar ve yönetmenler varken diğer yanda
da milli ve manevi değerlerimizi gençlerimize aktarmak isteyen
duyarlı sanatçılarımızın bulunduğunu belirtti. Prof. Dr. Fişne pro-
gramın faydalı olmasını temenni ederek programa tüm öğrenci-
leri, akademik ve idari personeli ve ilçe halkını davet etti. Açış
konuşmasının ardından Milli Sinema Günlerinin açılışı “TAY”
filmi ile başladı. >>KADER KAYA
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Ahmet YEŞİLAY

2023 yılının şampiyonları
Afyonkarahisar’da belli olacak

Türkiye Motokros Şampiyonası’nın 2023 yılı final yarışları 25-26 Kasım tarihlerinde Afyonkarahisar’da düzenlenecek

Teknik, beceri, cesaret ve dengenin öne çıktığı Türkiye
Motokros Şampiyonası, Afyonkarahisar Belediyesi’nin ev
sahipliğinde Afyon Motor Sporları Merkezi’nde organize

edilecek. Şampiyonada İstanbul, Bursa, Kocaeli, Antalya, Tekirdağ,
Çanakkale, Ankara, Afyonkarahisar, Eskişehir, Mersin, Adana,

Muğla, Kütahya, Balıkesir, Uşak ve Sakarya’dan başta olmak
üzere 130 sporcu ödül kürsüsüne çıkmak için mücadele edecek. 
Türkiye'nin tanınmış birçok motokroscusu 2023 yılı şampiyonluğu
için MX, MX1, MX2, MX2 Junior, MXSenior, Kadınlar, Veteran,
50cc, 65cc ve 85 cc sınıflarında ter dökecek. Final yarışları kap-

samında 50cc, 65cc, 85cc ve Junıor sınıflarında 18 yaş altı 70
sporcu start alacak. Şampiyona, 25 Kasım Cumartesi günü Afyon
Motor Sporları Merkezi MX Pistinde antrenman ve sıralama
turlarıyla başlayacak. Yarışçılar, 26 Kasım Pazar günü ise iki etap
halinde start demirine sıralanacak. >>HÜDAYİ ACAR

“Yaşlılarına sahip çıkan bir toplum, kültürel
değerlerine ve tarihine de sahip çıkar”

Afyonkarahisar Emirdağ Kaymakamı Osman Bilici, ilçede yaşayan yaşlı ve
hasta vatandaşları yanında doktorla ziyaret etti. Ziyaretlerde Kaymakam
Bilici'ye eşlik eden Emirdağ İlçe Sağlık Müdürlüğü’nde görevli doktor ve
hemşireler de yaşlı vatandaşların rutin sağlık kontrollerini yaptı. Ziyaret
sonrası açıklamalarda bulunan Kaymakam Bilici, yaşlı vatandaşların
kendileri için çok kıymetli olduğunu ifade ederek, "Onlar toplumumuzun
gözbebeğidir. Yaşlılarına sahip çıkan bir toplum, kültürel değerlerine ve tar-
ihine de sahip çıkar. Yaşlılarımızın toplumsal yaşama aktif olarak katıl-
malarını, sosyal, kültürel ve ekonomik haklara sahip ve kimseye muhtaç
olmadan yaşamalarını sağlamak, kişi, kurum ve devlet olarak öncelikli
görevimizdir. Bu nedenle yaşlılarımızı yalnız bırakmayarak her zaman ve
her koşulda onların yanlarında olduğumuzu belirtmek isterim” dedi. >>İHA

Afyonkarahisar Emirdağ Kaymakamı Osman Bilici,
yaşlılarına sahip çıkan toplumların kültürel değerlerine

ve tarihine de sahip çıktığını kaydetti.

Sürücülere yönelik trafik denetimi
Afyonkarahisar'da güvenlik güçleri tarafından yapılan trafik deneti-
minde bin 277 sürücünün Genel Bilgi Taraması (GBT) üzerinden
kimlik sorgulamaları yapıldı.Kent genelinde güvenlik güçleri
tarafından araç sürücülerine yönelik denetim yapıldı. Denetim
çerçevesinde bin 277 araç ve motosiklet sürücüsünün GBT
üzerinden ruhsat ve evrak kontrolleri yapılarak trafik kurallarına
uyup uymadıkları kontrol edildi. Yapılan denetimde 40 sürücüye
hız sınırını aşmak, 16 sürücüye muayenesiz araç kullanmak ve 31
sürücüye diğer trafik kurallarına uymamalarından dolayı toplamda
79 araç ve motosiklet sürücüsüne cezai işlem uygulandı. >>İHA

Afyonkarahisar’da arıza nedeniyle yol kenarında bekleyen
araca arkadan gelen bir başka aracın çarpması sonucu yaşanan
trafik kazasında biri hamile kadın 2 kişi yaralandı. Kaza,
Dazkırı ilçesi Kızılören köyü yakınlarında meydana geldi.
Edinilen bilgilere göre, E.E., idaresindeki 03 NF 270 plakalı
otomobil sürücüsü arızalanan aracı yol kenarına park ederek
beklemeye başladı. Bu sırada arkadan gelen R.Ö., yönetimin-
deki 15 RA 166 plakalı araç sürücüsü otomobili geç fark edince
araca çarptı. Kazada A.Ö. ile D.Ö., isimli kadın yaralandı.
Yaralılar ardından ihbar üzerine bölgeye gelen 112 Acil servis
ekipleri tarafından ambulanslar ile hastaneye kaldırıldı.
Yaralılardan D.Ö., isimli hamile kadının durumunun cid-
diyetini koruduğu bildirildi. Kazanın ardından jandarma
tarafından inceleme başlatıldı. >>İHA

Afyonkarahisar’da trafik kazası, biri hamile kadın 2 yaralı
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“Milli Sinema Günleri”, AKÜ ev
sahipliğinde başladı Uluslararası Sinema Derneği

tarafından, Kültür ve Turizm
Bakanlığı Sinema Genel
Müdürlüğünün himayesinde,
Afyonkarahisar Valiliğinin
desteğiyle 16-18 Kasım 2023
tarihlerinde düzenlenen “Milli
Sinema Günleri” etkinliği,
Afyon Kocatepe Üniversitesi
(AKÜ) ev sahipliğinde başladı.

AKÜ İbrahim Küçükkurt konferans salonunda başlayan “Milli
Sinema Günleri” etkinliğine Afyonkarahisar Vali Vekili Uğur
Kolsuz, Afyonkarahisar Cumhuriyet Başsavcısı Fatih

Karabacak, AKÜ Rektör Vekili Prof. Dr. Murat Peker, Afyonkarahisar
Vali Yardımcısı Taner Bolat, AKÜ Güzel Sanatlar Fakültesi (GSF) Dekan
Vekili Prof. Dr. Selçuk Akçay, AKÜ GSF Sinema ve Televizyon Bölüm
Başkanı Prof. Dr. Nesrin Kula Demir, Uluslararası Sinema Derneği Başkanı
Yönetmen Nazif Tunç ile birlikte sinema eleştirmenleri, yapımcı ve yönet-
menlerin yanı sıra öğretim elemanları ve öğrenciler katıldı.

“DAĞIN DAĞA OMUZ VERMESİ 
MİLLİ AKIMI BAŞLATTI”

“Milli Sinema Günleri” etkinliğinin açış konuş-
masını yapan Uluslararası Sinema Derneği
Başkanı Yönetmen Nazif Tunç, 50 yıl önce
Afyonkarahisarlı Yönetmen Yücel Çakmaklı’nın
milli sinema akımını Birleşen Yollar filmi ile
başlattığını söyledi. Tunç,  “Burada filmin
yapımcısı Ali Osman Emirosmanoğlu abimiz de
var. Dağın dağa omuz vermesi gibi ikisi birlikte
milli sinema akımını başlattılar. Tam 50 yıl geçti.
Bu 50. yılda biz Afyonkarahisar’da milli sine-
manın 50 yıllık serüvenini yönetmenleri, yapım-
cıları getirdiği dil ve yönelişlerle tahlil etmek,
mukayese etmek ve Türk sinemasına
kazandırdıklarıyla, inançlarıyla, değerleriyle
yeni dil yapılarıyla incelemeye yöneleceğiz”
diye konuştu.

“MİLLİ SİNEMA 50 YIL SONRA
AFYONKARAHİSAR’DA”

Uluslararası Sinema Derneğinin çalışmaları
hakkında bilgiler de veren Tunç, şunları kaydet-
ti: “Uluslararası Sinema Derneği 2020 yılında
milletini seven, inançlı yönetmen ve yapımcı
arkadaşların bir araya gelerek oluşturdukları bir
dernek. Çok kısa bir zamanda Korkut Ata Türk
Dünyası Film Festivali adı altında üç büyük fes-
tival gerçekleştirdik. Bu festivallerin ilki
İstanbul’da, ikincisi Bursa’da, üçüncüsü de
Azerbaycan’da gerçekleşti. Bu bizlere Türk
dünyasına ve Türk dünyasında var olan yeni bir
dili, ahlakı sinema yoluyla dünyaya sunmak için
bir fırsat oldu. Festival bu yıl Azerbaycan’da idi.
Gelecek yıl Türkmenistan’da, daha sonraki yılda
Kazakistan’da yapılacak. Uluslararası Sinema
Derneğinin İstanbul’da gerçekleştirdiği ve lise
öğrencilerinin sinema eğitimine yöneldiği,
‘Mesleğimiz Sinema Akademisi’ diye bir
akademimiz var. Burada liseli öğrenci kardeş-
lerimize yönetmenlik, yapımcılık, senaryo
yazarlılığı ve görüntü yönetmenliği dallarında
eğitim veriyoruz. İstanbul’da Taksim Film
Buluşmalarında yine son zamanlarda üret-
tiğimiz filmlerin gösterimleri ile her ay yönet-
menlerle söyleşiler etkinliğini gerçekleştiriy-
oruz. 1973 yılında Milli Türk Talebe Birliğinde
gerçekleşmiş bir açık oturumun, 1. Milli Sinema
Açık Oturumunun ikincisini burada,
Afyonkarahisar’da 50 yıl sonra gerçekleştiriy-
oruz.” AKÜ Rektör Vekili Prof. Dr. Murat Peker
ise sinemanın diğer tüm sanat dallarında
olduğu gibi üretildiği toplumun kültüründen,
yapısından, dinamiklerinden doğrudan ya da
dolaylı bir şekilde etkilendiğini belirtti. Peker,
“Bu etkilenme sonucunda üretilen filmlerin
anlatım özelliklerinde ve teknik yapılarında da
zaman zaman değişimler yaşanmaktadır.
Bolvadinli hemşerimiz Yönetmen Yücel Çak-
maklı da 1970 yapımı Birleştiren Yollar filmiyle
Türk toplumundaki yozlaştırıcı değişimlerden
rahatsız ve huzursuz olduğu noktalara kendi
üslubuyla sinemanın anlatım diliyle dikkat çek-
mek istemiş. Böylece Milli Sinema akımı tezahür
etmiştir. Sinemanın kültürel ve toplumsal
bağlamda gücünü fark eden anlayışın temsilci-
leri o dönemde etkin olan Hollywood ve
Avrupa Sinemasına karşı Türk gençlerine
değerlerini hatırlatma niteliğinde telkinlerde
bulunmuşlardır. Gerçek anlamda manevi
duyarlılığı gündeme getiren bu yapımlar
sayesinde Anadolu coğrafyasının irfanı bir
anlamda beyaz perdeye taşınmaya çalışılmıştır”
ifadelerini kullandı.

“TÜRK MİLLETİ İÇİN MİLLİ
MÜCADELE BİTMEYECEK”

Türk milleti için milli mücadelenin bitmediğini
vurgulayan Peker, “100 yıl öncesi Milli
Mücadele Döneminde bu topraklarda ne
yaşandıysa emperyalist güçler bugün daha
fazlasını devreye sokmaktadır. Türk milleti için
Milli Mücadele bir anlamda bitmeyecek. Bu

coğrafyada yaşayan insanlar geçmişten
günümüze baktığımızda, tarihimizi gözden
geçirdiğimizde milli mücadelenin her zaman
var olduğunu görüyoruz. Her nerede ve ne şart-
ta olursa olsun Türk gençliğinin bugün güven-
likte, sanayide, teknolojide, tarımda, eğitimde,
sporda, sanatta kısacası tüm alanlarda milli
mücadelelerimizde daha güçlü bir şekilde yer

alması bizim temel gayemiz” şeklinde konuştu.
“SİNEMA, NESLİ İNŞA ETMEK İÇİN DE

KULLANILABİLECEK BİR ARAÇ”
Sinemanın nesli inşa etmedeki rolüne de deği-
nen Peker, “50 yılı aşkın süredir bu gençliği
istikametinden ayırmak isteyen, nesli bozmak
için kullanılan alanlarda biri sinema. Bunu net
bir şekilde görüyoruz. Sinemaların bugünkü
yansımaları sosyal medyada daha farklı bir şek-
ilde tezahür ediyor. Hâlbuki sinema, nesli boz-
mak için değil, aynı zamanda nesli inşa etmek
için de kullanılabilecek bir araç” diye konuştu.

“TÜRK SİNEMASININ 50 YILLIK
GEÇMİŞİ DEĞERLENDİRİLECEK”

Afyonkarahisar Vali Vekili Uğur Kolsuz konuş-
masında “Milli Sinema Günleri” etkinliği
hakkında bilgiler verdi. Kolsuz, “Etkinlik
boyunca milli sinema tarihimizin çok önemli
filmleri, birçok salonda izleyici ile buluşacak.
1973 yılında Milli Türk Talebe Birliğinde düzen-
lenen milli sinema açık oturumunun ikincisi
ilimizde yapılacak. Yine ayrıca Türk sine-
masının 50 yıllık geçmişi değerlendirilecek. Bir
forum düzenlenerek kitap haline getirilecek.
Türk sinemasına şu ana kadar büyük emek
veren tüm sinema emektarlarımıza şükran-
larımızı sunarız” ifadelerini kullandı.  Etkinliğin
açış konferansını veren Yönetmen Salih Diriklik
ise “Milli Türk Talebe Birliği ve 50. yılında 1.
Milli Sinema Açık Oturumu” başlıklı konuşmasın-
da milli sinemanın tarihini anlattı. Diriklik, “Milli
sinemayı ilk defa dile getiren Yücel Çakmaklı,
Ağustos 1964’te Tohum dergisinin 11. sayısında
‘Milli Sinema İhtiyacı’ başlığı ile bir yazı yazmış ve
orada ilk defa milli sinema sözcüğünü kullanmıştır.
Türk sineması ancak Müslüman Türk halkının
inançları, milli karakterleri, gelenekleri ile yoğrulmuş
filmlere yer vererek milli sinema hüviyetine kavuşa-
bilecektir. Bu süreçte daha sonra Elif Film kurulmuş;
‘Kabe Yollarında’, ‘Birleşen Yollar’ filmleri çekilmiş”
dedi. >>MEVLÜT TINAS

GastroAfyon lezzetleri Ankara’da görücüye çıktı
Belediye Başkanı Mehmet Zeybek’in talimatları ile Afyonkarahisar Belediyesi ulusal ve uluslararası fuar organizasyonlarındaki

atağını sürdürüyor. Afyonkarahisar Valiliği, Belediye ve STK’lar iş birliğinde Kültür ve Sosyal İşler Müdürlüğümüz ekipleri
tarafından hazırlanan stant, turizm sektöründe birçok paydaşı bir araya getiren Uluslararası Travel EXPO Turizm Fuarı'nda da

yerini aldı. 16 Kasım'da Ankara ATO Congresium'da kapılarını açan fuar 19 Kasım'a kadar ziyaretçilerini ağırlayacak.

Travel Expo Ankara, bu yıl 6. kez kapılarını ziyaretçilerine
açtı. Afyonkarahisar Belediye de gastronomi mutfağı ile
fuarda yerini alarak tescilli ürünleri, lezzetlerini,
kültürünü, yatırımlarını ve şehrimizi tanıtıyor. Belediye
Kültür ve Sosyal İşler Müdürlüğü ekipleri tarafından açılan
stantta Gastronomi Şehri Afyonkarahisar’ın tescilli ürün-
leri başta olmak üzere yöresel lezzetler de ziyaretçilerin
beğenisine sunuluyor. Gastronomi Şehrimizin coğrafi
işaret almış lezzetlerinden, haşhaşlı ekmek, ağzı açık,
bükme, lokum, sucuk, ekmek kadayıfı, patlıcan böreği,
göce tarhanası, çullama köfte, tandır çorbası, sakala çarpan
çorba, mercimekli bulgur pilavı, vişne hoşafı ve haşhaş hel-
vası misafirlere ikram ediliyor. Türkiye’nin 3. Gastronomi
Şehri Afyonkarahisar kültürü ve tarihi yanı sıra yöresel
lezzetleri bakımından da oldukça dikkat çekiyor.
AFYONKARAHİSAR STANDINA YOĞUN ZİYARET

Yöresel lezzetlerin misafirlere ikram edildiği ve çeşitli tur-
izm noktalarının tanıtıldığı standı hazırlayan ekipler fuarın
ilk gününde birbirinden önemli isimler ve vatandaşları
ağırladı. Afyonkarahisar, 19 Kasım’a kadar damakları
lezzet ile buluşturmaya devam edecek. 
>>HÜDAYİ ACAR


